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Oslavy 140. výročí založení Hasičsko - tělocvičné jednoty Sokol Kunvald  
a 100. výročí otevření sokolovny



 

 

 

                                                              
Nadace Partnerství 
zařadila Bratrskou lípu 
mezi 12 finalistů roku 
2022.  

Prosíme, hlasujte pro 
Bratskou lípu! 

Na webu: www.stromroku.cz budou od 20. června do 11. září 2022 zveřejněny profily jednotlivých 
stromů – finalistů. U každého profilu stromu naleznete tlačítko „hlasovat“ – pro výběr stromu kliknete 
na toto tlačítko.  
 
Budete si moci vybrat ze dvou způsobů hlasování: 

- DMS (dárcovská SMS) – číslo 87 777 – zpráva pro naši lípu ve tvaru: DMS STROM4  
- Online – vyberete částku a kliknete na tlačítko „hlasovat“, budete přesměrováno na platební 

bránu a tam hlasování dokončíte. 
Hlasování je zpoplatněno a výtěžek bude použit na výsadu stromů nebo na péči o stromy – cena jedné 
DMS je 30 Kč, při online hlasování je minimální částka rovněž 30 Kč.  
 

Podle legendy Čeští bratři (křesťané protestantského vyznání), vyhnaní pro víru ze své země, 
při odchodu do ciziny zasadili tři usychající větvičky lípy (v roce 1547 nebo 1548). Z nich pak vyrostla 
naše krásná lípa. Přežila vichřici v roce 1930 (o níž víme) a všechny předešlé i další. Je tu s námi stále 
přes všechna ta staletí. Stál u ní i Alois Jirásek s T. G. Masarykem, když ve zdejším kraji pátrali po stopách 
Jednoty bratrské, založené právě u nás v Kunvaldu roku 1457.  

Jednota bratrská žila nejen křesťanskou vírou navazující na českou a světovou reformaci, ale 
zakládala si také na vzdělanosti a šířila ji ve všech misiích po celém světě. Jejím kazatelem a biskupem 
byl také J. A. Komenský, od jehož narození letos uplynulo 430 let. Kolem této lípy kráčely dějiny.  

Je to obdivuhodný strom, který pro nás symbolizuje víru, naději a lásku!    
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Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 12. 5. 2022

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana Trejt-
narová, Ing.  Roman Rusz, Josef Vágner, 
Matouš Paďour, DiS. Petra Zářecká, Roman 
Vagner, Bc.  Marta Gregušová, DiS, Daniela 
Bolečková, Alena Foglová, Ing. Jan Pokálený

* Řádná účetní závěrka městys Kunvald 
za rok 2021.

Předseda finančního výboru pan 
Matouš Paďour seznámil přítomné v krát-
kosti s návrhem Řádné účetní závěrky 
městyse Kunvald za rok 2021, uvedl, že 
kontrolou finančního odboru – oddě-
lení přezkumu hospodaření Pardubického 
kraje nebyly zjištěny nedostatky s výjim-
kou výhrady dřívějšího sejmutí návrhu 
rozpočtu, tato výhrada byla uvedena již 
v dílčím přezkumu hospodaření. Uvedl, že 
zastupitelé měli možnost se s dokumen-
tem detailně seznámit v podkladech zasla-
ných k jednání zastupitelstva. Dokument 
byl rovněž vyvěšen na Úřední desce.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 11 hlasy 
(všichni přítomní pro) návrh Řádné účetní 
závěrky městyse Kunvald za rok 2021.

* Závěrečný účet městyse Kunvald 
za rok 2021.

Předseda finančního výboru pan 
Matouš Paďour dále seznámil zastupitele 
a přítomné se Závěrečným účtem městyse 
Kunvald za rok 2021. Uvedl, že přeby-
tek hospodaření ve výši 4.672.137,62 Kč 
bude převeden do příjmů roku 2022.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 11 hlasy 
(všichni přítomní pro) celoroční hos-
podaření městyse a Závěrečný účet 
městyse Kunvald za rok 2021 včetně 
výsledků inventur a zprávy Krajského 
úřadu Pardubického kraje, oddělení pře-
zkumu hospodaření obcí, o výsledku pře-
zkoumání hospodaření městyse Kunvald 
za rok 2021, s jednou výhradou (před-
časné sejmutí návrhu rozpočtu). 

* Řádná účetní závěrka příspěvkové 
organizace Masarykova ZŠ a MŠ Kun-
vald za rok 2021

Předseda finančního výboru p. Matouš 
Paďour seznámil zastupitelstvo a pří-
tomné s výsledkem Řádné účetní závěrky 
Masarykovy ZŠ a MŠ Kunvald za rok 2021.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 11 hlasy 
(všichni přítomní pro) Řádnou účetní 
závěrku příspěvkové organizace Masary-
kovy základní školy a mateřské školy Kun-
vald, okres Ústí nad Orlicí, za rok 2021 
sestavenou ke dni 31. 12. 2021.

* Závěrečný účet příspěvkové orga-
nizace Masarykovy ZŠ a MŠ Kunvald  
za rok 2021.

Předseda finančního výboru 
p. Matouš Paďour seznámil zastupitelstvo 
a přítomné se zněním Závěrečného účtu 
Masarykovy základní školy a mateřské 
školy Kunvald za rok 2021. Dále sezná-
mil přítomné se žádostí Masarykovy ZŠ 
a MŠ Kunvald o převod přebytku hospo-
daření za rok 2021 ve výši 7.212,71 Kč do 
Fondu rezerv. 

Zastupitelstvo odsouhlasilo 11 hlasy 
(všichni přítomní pro) celoroční hospoda-
ření a Závěrečný účet příspěvkové organi-
zace Masarykovy základní školy a mateř-
ské školy Kunvald, okres Ústí nad Orlicí za 
rok 2021 včetně převodu přebytku hospo-
daření za rok 2021 do Fondu rezerv.

* Rozpočtové opatření č. 3/2022. 
Předseda finančního výboru pan 

Matouš Paďour seznámil přítomné s návr-
hem Rozpočtového opatření č. 3/2022, 
které zohledňuje skutečné potřeby dle jed-
notlivých kapitol rozpočtu. Na straně pří-
jmové jsou částky – 100.000 Kč – dotace 
z POV Pardubického kraje na opravu 
místní komunikace na Betlémě, dále 
60.656,99 Kč – kompenzační bonus Covid, 
13.393 Kč - dotační prostředky z MZe na 
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hospodaření v lesích městyse Kunvald, 
74.000 Kč – daň z příjmu právnických 
osob, 75.000 Kč – dotace z Úřadu práce 
na VPP za XII/2021 – IV/2022. Na straně 
výdajové jsou uvedeny položky: výdaje na 
mzdy VPP včetně odvodů v částce 75.000 
Kč, částka ve výši 17.000 Kč na pořízení 
10 skládacích lavic do majetku městyse 
Kunvald, upřesnění položky na opravu 
sportoviště – 2.000.000 Kč, finanční dar 
městyse Kunvald Diakonii pro Ukrajinu ve 
výši 50.000 Kč, dar na provoz Záchranné 
stanici Pasíčka ve výši 5.000 Kč, příspě-
vek DSO Orlicko na nákup nové rolby ve 
výši 28.000 Kč, upřesnění účetních polo-
žek na částku určenou na třídění odpadů 
– 100.000 Kč. Na základě tohoto rozpoč-
tového opatření je nutno dofinancovat 
částku ve výši 162.649,99 Kč z přebytku 
hospodaření z minulých let.

Zastupitelstvo odsouhlasilo návrh 
Rozpočtového opatření č.3/2022 11 hlasy 
(všichni přítomní pro).

* Žádost Masarykovy základní školy 
a mateřské školy Kunvald o výjimku 
z počtu žáků.

Starosta seznámil přítomné se žádostí 
Masarykovy ZŠ a MŠ Kunvald o udělení 
výjimky ze stanoveného počtu žáků pro 
Masarykovu ZŠ a MŠ – základní školu pro 
školní rok 2022/2023. V základní škole 
se v současné době vzdělává 71 žáků, 
v příštím školním roce by mělo nastoupit 
k základnímu vzdělávání 73 žáků.

Starosta dále uvedl, že v případě, že 
zákonem stanovený minimální počet žáků 
není dodržen, může zřizovatel – v tomto 
případě městys Kunvald - udělit výjimku. 
Zřizovatel se udělením výjimky však zava-
zuje k úhradě chybějících finančních pro-
středků na mzdy pedagogických pracov-
níků včetně odvodů. 

Ing. Rusz uvedl, že dle jeho informací 
jsou ze 73 žáků 3 žáci ukrajinské národ-
nosti a tento počet se tedy může měnit. 
Starosta uvedl, že výčet úbytků a nástupů 
žáků do školy je dokladem, že se počet 
žáků může měnit a v případě ukrajinských 
žáků je to také možné.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 11 hlasy 
(všichni přítomní pro) udělení výjimky ze 
stanoveného počtu žáků pro základní školu 
Masarykovy základní školu a mateřské 
školy Kunvald pro školní rok 2022/2023.

* Žádost Masarykovy ZŠ a MŠ Kunvald 
o zpevnění cesty přes školní zahradu 
k zadnímu vchodu školy.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 
Masarykovy základní školy a mateřské 
školy Kunvald o vybudování zpevněné 
cesty k zadnímu vchodu do školní budovy 
(ze zahrady) za účelem dovozu obědů do 
mateřské školy v souvislosti s nově budo-
vaným stravovacím provozem v čp. 392.

K této žádosti uvedl starosta městyse, 
že bude nutné zpracovat cenový návrh na 
vybudování komunikace s možností vari-
antního řešení komunikace.

Ing. Rusz se dotázal, jak bude řešen 
dovoz obědů (automobil, donáška) a zda 
by nestačil např. pouze chodník, zda je 
nutné budovat cestu. Starosta odpově-
děl, že je nutné zpracovat po zvážení vari-
antní řešení, tedy i tuto variantu je možné 
zvážit. Přístup bude řešen postupně 
tímto způsobem.

Zastupitelstvo vzalo žádost a infor-
mace a připomínky, které zazněly v tomto 
bodě na vědomí.  

* Veřejnosprávní kontrola příspěvkové 
organizace Masarykova ZŠ a MŠ Kun-
vald.

Starosta městyse uvedl, že jako 
každým rokem proběhla celková kont-
rola hospodaření příspěvkové organi-
zace Masarykova základní škola a mateř-
ské škola Kunvald. Kontrolu provedli paní 
Alena Morávková, účetní úřadu městyse 
Kunvald a pan Josef Vágner - člen finanč-
ního výboru městyse Kunvald. Informoval 
o výsledku kontroly a návrhu na odstra-
nění zjištěných nedostatků. Některé byly 
odstraněny v průběhu kontroly, na opravu 
dalších byl stanoven termín 30.6.2022.

Zastupitelstvo vzalo informace  
na vědomí.

* Stanovení počtu členů zastupitelstva 
městyse Kunvald pro volební období 
2022-2026

Starosta uvedl, že v souvislosti s nad-
cházejícím termínem konání komunálních 
voleb je nutné stanovit počet členů budou-
cího zastupitelstva na následující volební 
období 2022-2026. 
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Počet zastupitelů pro následující 
volební období stanoví zastupitelstvo 
v souladu s ustanovením zákona o obcích, 
a to nejpozději 85 dnů před prvním dnem 
konání voleb. 

Starosta navrhl ponechat stejný počet 
členů zastupitelstva, který byl v tomto 
volebním období, tedy 11 zastupitelů.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 11 hlasy 
(všichni přítomní pro) stanovení počtu 
zastupitelů městyse Kunvald pro volební 
období 2022 – 2026 na 11 zastupitelů.  

* Žádost o podporu Linky bezpečí

Starosta uvedl, že žádost byla řešena 
již na minulém zasedání zastupitelstva, 
ale vzhledem k tomu, že zastupitelstvo 
nedošlo ke shodě, je nutno žádost pro-
jednat znova.

Jana Trejtnarová vysvětlila, že při hla-
sování o částce 2000 Kč zaznamenala 
nesprávně hlasování, na tuto skutečnost 
upozornil jeden ze zastupitelů po ukončení 
zasedání. Zastupitel vznesl připomínku 
k zápisu hlasování o částce 2000,- Kč, po 
opakovaném dotázání všech zastupitelů 
o jejich hlasování bylo zkonstatováno, že 
5 hlasů bylo pro, 5 hlasů proti. Příspěvek 
ve výši 2.000,- Kč by tedy nebyl ani schvá-
len, ani zamítnut dostatečným počtem 
hlasů. Vzhledem k výše uvedeným skuteč-
nostem je tedy nutno hlasovat opakovaně.

Jana Trejtnarová se omluvila za 
nesprávný záznam hlasování, zopako-
vala, že hlasování o částce 5.000 Kč bylo 
zapsáno správně, podpora ve výši této 
částky nebyla schválena. Rovněž hlaso-
vání o částce 1000,- Kč bylo zazname-
náno správně, podpora ve výši této částky 
také nebyla schválena. Navrhla proto 
opakovaně hlasovat o částce navržené 
na předchozím zasedání zastupitelstva 
Ing. Ruszem, a to o částce 2000 Kč. 

Zastupitelstvo zamítlo podporu Linky 
bezpečí částkou 2000 Kč 9 hlasy (všichni 
mimo Ing. Rusze a M. Paďoura), 1 hlas 
pro (Ing. Rusz), 1 se zdržel hlasování 
(Matouš Paďour).

 Po hlasování Ing. Rusz přednesl názor, 
že se domnívá, že zastupitelé se shodli 
na tom, že chtějí Linku bezpečí podpořit 
a navrhl tedy, aby bylo hlasováno opako-
vaně o částce 1000 Kč. 

Zastupitelstvo o této částce opako-
vaně hlasovalo a zastupitelstvo odsouhla-

silo 11 hlasy (všichni přítomní pro) příspě-
vek na provoz dětské krizové Linky bez-
pečí ve výši 1000 Kč.

* Opravy komunikací – cenové nabídky.
Starosta městyse uvedl, že v rámci 

částky vyčleněné v příslušné kapitole roz-
počtu městyse na rok 2022 je vhodné roz-
hodnout o jejím rozdělení na opravy jed-
notlivých komunikací, které je třeba opra-
vit a dále na komunikace, kde je evidována 
žádost občanů o opravu komunikace. Při-
pomněl, že v rozpočtu na rok 2022 je v této 
kapitole navržena částka 2.500.000 Kč, 
avšak na předcházejícím jednání bylo 
vyčleněno 680.000 Kč na opravu mostu 
na Rokytence pod Vršemi, který je nutno 
opravit. Na opravy komunikací tedy zbývá 
rozdělit částku zhruba 1.800.000 Kč.

Uvedl, že zastupitelům byly zaslány 
cenové návrhy na opravy komunikací nebo 
jejich úseků v podkladech a vyjmenoval 
jednotlivé úseky a cenové nabídky:
• Cesta kolem rodinného domku Krčmářo-

vých čp. 300 po novostavbu paní Kne-
splové – 270.000 Kč, cestu je nutno zre-
alizovat z důvodu zabezpečení přístupu 
(kolaudace novostavby) 

• Úsek cesty po Betlémě od Tátošových 
po Frimlovy – 100.000 Kč, cesta byla 
poškozena přívalovým deštěm v loň-
ském roce, oprava je žádoucí, na opravu 
této cesty bude poskytnuta dotace 
z Programu obnovy venkova Pardubic-
kého kraje

• Horní Končiny – od Vágnerových po 
nemovitost p. Rollerové – 350.000 Kč - 
žádost o opravu z důvodu přístupnosti, 
zvláště v zimním období

• Přístupová komunikace k novostavbám 
rodinných domků – p. Dvořák, p. Pra-
žáková – 190.000 Kč – cestu je nutno 
vybudovat, aby nebyla blokována 
výstavba nových rodinných domků

• Přístup k Salaši – 140.000 Kč – oprava 
poškozené části komunikace

• Oprava úseku cesty na Dolní Končiny – 
500.000 Kč – žádost občanů o opravu

Starosta dále uvedl, že pokud opra-
víme tyto úseky, na které byly zpraco-
vány v této výši cenové nabídky, zůstane 
v rezervě ještě 250.000 na opravu výtluků 
na dalších komunikacích v rámci městyse. 

Ing. Rusz uvedl, že podklady byly 
zaslány v pondělí večer a on neměl dosta-
tek času na prostudování a kontrolu. Dotá-
zal se, proč nebyly osloveny další firmy ke 
zpracování nabídek, uvedl příklad baro-
vého pultu na Salaši s výtkou paní Boleč-
kové, na který byla předložena nabídka 
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v řádu desítek tisíc korun a bylo nutno 
dělat poptávku. Dle jeho názoru měly být 
zpracovány cenové nabídky již v lednu. 
Cenové nabídky zpracovala jedna firma, 
která dlouhodobě působí v Kunvaldu 
a dle jeho názoru opravy provedené touto 
firmou nebyly vždy kvalitní.

Starosta vysvětlil, že cenové nabídky 
byly zpracovány na jednotlivé cesty nebo 
jejich úseky, aby bylo vůbec možno zjis-
tit finanční náročnost oprav, na základě 
těchto nabídek je možné vypracovat slepé 
rozpočty a případně poptat další firmy. 

Paní Bolečková uvedla, že předloženou 
nabídku (Salaš) nebylo možné použít, pro-
tože nebyla zpracována tak, aby sestava 
byla funkční, proto byly osloveny další 
firmy a byla vytvořena sestava, která bude 
mít odpovídající parametry a bude funkční. 
Dodala, že Ing. Rusz může být aktivní 
a pokud chce, může oslovit s poptávkou 
na cenové nabídky na opravu komunikací 
další firmy, obdobně, jak ona zpracovala 
poptávku na nákup traktoru a oslovila také 
několik firem. Ing. Rusz namítl, že nemá 
kontakty, neví, zda podklady, které byly 
předloženy jsou v pořádku, aby je bylo 
možno použít, dále si myslí, že zpracování 
cenové nabídky a poptání firem je v řádu 
týdnů či měsíců. Cesty by se dle jeho 
názoru měly opravovat kvalitně a pro tech-
niku, která tam jezdí a na vysoké tonáže. 
V případě, že nebudou cesty opravovány 
takto, navrhuje omezení tonáže a zákaz 
jízdy těžkou technikou za mokra.   

 Pan Matouš Paďour uvedl, že na 
opravy tohoto typu není nutné stavební 
povolení, pokud budeme postupovat způ-
sobem navrženým Ing. Ruszem, může se 
stát, že v letošním roce nebudeme cesty 
opravovat vůbec.

Pan Jiří Křen se vyjádřil k opravě cesty 
na Dolních Končinách – asfalt byl prove-
den nekvalitně, proto je nutno cestu stále 
opravovat, dle jeho názoru by asfaltová 
komunikace měla vydržet déle než 5 let.

Starosta k tomuto vyjádření uvedl, 
že je nutno rozlišovat jakým materiá-
lem jsou cesty opravovány, zda pene-
tračním makadamem, asfaltovým povr-
chem, nebo recyklátem, pokud budeme 
opravovat cesty asfaltovým povrchem, 
může se stát, že jich opravíme ne více 
než třetinu a pokud by se cesty opravo-
valy a rekonstruovaly na vysoké tonáže 
tak jak navrhuje Ing. Rusz tj. na 40 – 50 
tun, bylo by nutné na ně zpracovat pro-
jektovou dokumentaci se sondami pod-
loží a dalšími parametry.

Pan Josef Vagner uvedl, že zpraco-
vávat nabídky na oprav cest v lednu je 
nesmyslné, protože mj. vždy po zimě 
se objeví další poškození komunikací 
a výtluky, souhlasí se starostou, že 
pokud budeme opravovat dle požadavků 
Ing. Rusze, také nemusíme letos opra-
vovat vůbec. Uvedl, že pokud nevybudu-
jeme přístupové komunikace k novostav-
bám, budeme blokovat stavebníky, což 
není žádoucí. Navrhl tedy, aby se z těchto 
oprav vyčlenila komunikace na Dolních 
Končinách a na ni se nechala zpracovat 
projektová dokumentace.

Ing. Rusz sdělil, že cesty k novostav-
bám by se se tedy dle návrhu opravit 
mohly.

Jana Trejtnarová uvedla, že nerozumí 
stanovisku Ing. Rusze, na některé cesty 
jsou předložené rozpočty dostatečné, 
na jiné ne, a v této souvislosti dotázala 
Ing. Rusze, zda bude pro něj vyhovující, 
pokud se nechají zpracovat na základě sle-
pých rozpočtů další cenové nabídky a na 
cestu na Dolní Končiny se nechá zpraco-
vat projektová dokumentace. Ing. Rusz 
odpověděl, že se k tomu nemůže vyjádřit, 
neboť neměl dostatek času k prostudo-
vání cenových nabídek, uvedl jako příklad 
rekonstruovanou cestu na Záhory, kterou 
financoval mimo aktualizace projektu SPÚ 
a provizorní oprava, která tam byla dříve 
realizována nebyla kvalitní a jevila po krát-
kém čase závady.

Zastupitelstvo po další diskusi 
odsouhlasilo 10 hlasy (všichni přítomní 
mimo Ing. Rusze), 1 se zdržel hlasování 
(Ing. Rusz) poptání dalších 2 firem na 
opravy mimo cesty na Dolní Končiny, 
kterým budou zaslány slepé rozpočty 
z cenových nabídek firmy J. Dlouhý. 
Cesta na Dolní Končiny bude z oprav 
vyjmuta a na její opravu se bude zpraco-
vávat projektová dokumentace.

* Majetkové vypořádání pozemků  
při úpravě komunikací u čp. 28.

Starosta uvedl, že při úpravě komuni-
kace kolem čp. 28 byly po dohodě s vlast-
níkem sousedních pozemků, panem Jiřím 
Kavkou, využity části jeho pozemku při-
léhající k cestě tak, aby cesta měla odpo-
vídající šířku. Zastupitelstvo se mohlo 
seznámit s vypracovaným GP na oddělení 
pozemků a narovnání skutečného stavu, 
dále bylo zastupitelům zasláno stanovení 
výkupní ceny za pozemky, které jsou nyní 
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součástí obecní cesty. Pan Kavka s návr-
hem vyrovnání souhlasí.

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání odsouhlasilo 11 hlasy (všichni pří-
tomní pro) návrh vyrovnání a majetko-
vého vypořádání s panem Jiřím Kavkou 
včetně navržené výkupní ceny stanovené 
na základě znaleckého posudku za části 
pozemků pana Jiřího Kavky, které jsou 
nyní pod obecní komunikací.

* Žádost Mgr. Pavlíkové.
Starosta uvedl, že paní Mgr. Pav-

líková žádá o přístup na své pozemky 
po části komunikace, která byla oddě-
lena GP a usnesením zastupitelstva 
č. 5/2019–10 byly části oddělené GP 
odsouhlaseny k prodeji panu Grünsei-
senovi a panu Egrtovi - tím byl vyřešen 
dlouholetý problém přístupu k nemovi-
tosti pana Grünseisena a rovněž zacho-
ván přístup pro pana Ing. Egrta.  

Zastupitelé měli možnost se sezná-
mit s GP, kterým byly ve shodě všech 
přítomných parcely odděleny. Vzhledem 
k probíhajícímu majetkovému vypořádání 
došlo k vlastnímu řešení prodeje panu 
Grünseisenovi až nyní. Pan Grünseisen 
si po dohodě a v dobré víře na podzim 
roku 2021 upravil část komunikace, která 
by měla připadnout do jeho vlastnictví 
(dle jeho informace nákladem cca více 
jak 200.000 Kč), a jejíž prodej byl zastu-
pitelstvem odsouhlasen tak, aby mohl 
alespoň za sucha přijet ke své nemovi-
tosti (dříve byla tato část cesty zarostlá 
a pouze pro pěší).

Ing. Rusz se dotázal, jakým způsobem 
chceme tuto záležitost řešit, Mgr. Pavlí-
ková má zájem se dohodnout. Dle jeho 
názoru se při rozhodování o prodeji nezvá-
žily dostatečně všechny okolnosti a cesta 
se neměla prodávat.

Pan Roman Vagner uvedl, že Mgr. Pav-
líková má přístup ke své nemovitosti po 
obecní komunikaci, nyní i lépe sjízdné 
(dříve pouze měkká travnatá cesta) a dále 
má přístup po svých pozemcích na své 
další pozemky.

Jana Trejtnarová připomněla, že 
záměr prodeje byl odsouhlasen v roce 
2019 všemi hlasy, tedy pro něj hlasoval 
i Ing. Rusz, dále uvedla, že v roce 2019 
tak došlo k vyřešení letitého sporu o pří-
stupu za souhlasu všech dotčených účast-
níků a o tomto řešení byl informován velmi 
dobře i původní majitel nemovitosti, která 

je nyní ve vlastnictví paní Mgr. Pavlíkové 
a není možné dle jejího názoru zrušit již 
přislíbené skutečnosti.

Starosta uvedl, že na Velký pátek pro-
běhlo na místě samém jednání za jeho 
účasti, účasti místostarosty, manželů 
Günseisenových a paní Mgr. Pavlíkové, 
na kterém jí všechny dříve uvedené sku-
tečnosti byly vysvětleny, včetně skuteč-
nosti, že cesta nebyla zpevněna, byla za 
mokra nesjízdná, a i nyní je sjízdná pouze 
za sucha. Pozemky paní Mgr. Pavlíkové 
tvoří funkční celek a má je tedy přístupné. 
Důrazně nedoporučuje tedy rušit před-
chozí rozhodnutí zastupitelstva.

Uvedl, že na tomto jednání nabízeli 
manžele Grünseisenovi paní Mgr. Pavlí-
kové řešení, které však neakceptovala.

Zastupitelstvo po dalším projednání 
vzalo žádost Mgr. Pavlíkové na vědomí.

* Veřejnoprávní smlouva o poskyt-
nutí dotace v rámci programu Podpora 
významných výročí v členských obcích.

Starosta uvedl, že zastupitelé se sezná-
mili s návrhem textu smlouvy, která má být 
uzavřena mezi DSO Orlicko a městysem 
Kunvald o poskytnutí dotace, která bude 
využita na podporu oslav 140. výročí zalo-
žení Hasičsko-tělocvičné jednoty Sokol 
Kunvald a 100. výročí otevření sokolovny, 
jedná se o částku ve výši 30.000 Kč.

Jana Trejtnarová doplnila informaci, že 
z tohoto programu mohou čerpat pouze 
členské obce a nikoli jednotlivé organi-
zace, proto tedy tato forma smlouvy, nic-
méně celá částka bude využita na pokrytí 
nákladů oslav.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 11 hlasy 
(všichni přítomní pro) návrh textu Veřej-
noprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
v rámci programu Podpora významných 
výročí v členských obcích a pověřilo sta-
rostu jejím podpisem.

* Žádost o umístění dopravního zrca-
dla.

Starosta uvedl, že se jedná o žádost 
občanů a vlastníků nemovitostí, za které 
žádá paní Marta Hofmanová. Jedná se 
o umístění zrcadla v místě ostré zatáčky 
na komunikaci za kostelem k rodin-
ným domkům, kde je mj. i značný pohyb 
chodců a místo je nebezpečné.
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Starosta doporučil zastupitelstvu vzít 
žádost na vědomí a zjistit další informace 
o možnosti umístění dopravního zrcadla 
(vhodný typ vč. ceny, dále je nutno získat 
vyjádřeni a souhlas DI Policie ČR).

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání vzalo žádost na vědomí a pověřilo 
starostu a p. Romana Vagnera dalším jed-
náním v této záležitosti.

* Žádosti sl. Denisy Šlesingrové – 
Salaš.

a) Žádost o umístění kamerového 
systému – slečna Šlesingrová žádá 
o souhlas s umístěním kamerového sys-
tému v prostoru lokálu Salaše a ve ven-
kovních prostorách sezení včetně pláno-
vaného dětského hřiště, uvádí, že kame-
rový systém by jí velmi pomohl v práci 
a bezpečnosti jak v lokále, tak ve venkov-
ních prostorách.

K této záležitosti starosta uvedl, 
že umístění kamerových systému má 
svá specifika a pravidla, která souvisí 
mj. s předpisy o ochraně osobních údajů, 
muselo by dojít k úpravě elektroinstalace, 
jejíž rekonstrukce byla v nedávné době 
dokončena.

Pan Roman Vagner uvedl, že je nutno 
zjistit umístění kamer, aby bylo zřejmé, 
jaký prosto budou pokrývat, aby bylo 
možno záležitost řešit dál. Zastupitelstvo 
vzalo žádost na vědomí. 

b) Žádost o umístění dětské hrací 
věže se skluzavkou a pískovištěm.

Starosta uvedl, že pískoviště podléhá 
přísným hygienickým předpisům (certifi-
kovaný písek, časté kontroly hygieny na 
kvalitu písku, časté rozbory a zkoušky), 
Jana Trejtnarová uvedla, že by bylo 
rovněž nutné prověřit, kdo bude odpo-
vědný v případě úrazu dítěte a další sou-
visející požadavky.

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí.

* Žádost o směnu pozemků – manželé 
Vrbovi.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 
manželů Vrbových o směnu části pozemků 
za účelem přeložení krátkého úseku komu-
nikace přiléhajícího těsně k jejich nemo-
vitosti. Ve své žádosti uvádí, že cesta 
je poslední dobou velmi frekventovaná 

a navržené řešení nebude znamenat 
velké náklady, ale zbrzdí rychlost dopravy 
a výrazně jim zlepší kvalitu bydlení. 

Jana Trejtnarová uvedla, že zákres, 
který je k dispozici vypracoval Ing. Vyme-
tálek a je připraven vyhotovit geometrický 
oddělovací plán.

Starosta uvedl, že záměr je nejprve 
nutno vyvěsit na úřední desku a dále 
zjistit náklady celého projektu a poté se 
k záměru zastupitelstvo může vrátit.

Zastupitelstvo vzalo informace  
na vědomí.

* Smlouva o poskytnutí dotace z POV 
Pardubického kraje

Starosta sdělil, že z Programu na 
obnovu venkova Pardubického kraje se 
podařilo získat dotaci na opravu komuni-
kace na Betlémě ve výši 100.000 Kč, je 
tedy nutno projednat znění smlouvy.

Zastupitelstvo po krátkém projed-
nání odsouhlasilo 11 hlasy (všichni pří-
tomní pro) návrh textu Smlouvy o poskyt-
nutí dotace z Programu obnovy venkova, 
Evid. číslo smlouvy: OŽPZ/22/22423, která 
bude uzavřena mezi Pardubickým krajem 
a Městysem Kunvald a pověřilo starostu 
jejím podpisem.

* Různé

a) Informace o vybudování nové 
vodovodní přípojky pro zalévání hřbi-
tovů.

Starosta uvedl, že přípojka byla pro-
vedena, voda teče, vodoměr je umístěn 
v šachtě na pozemku urnového háje. Cena 
zhotovení činí 90.000 Kč (včetně DPH). 
Zastupitelstvo vzalo informaci na vědomí.

b) Soutěž o strom roku – Bratrská 
lípa.

Jana Trejtnarová uvedla, že Bratr-
ská lípa se dostala do finále soutěže 
o Strom roku. Na ošetření památného 
stromu byl vypracován projekt a rovněž 
zaslán do soutěže. Vzhledem k tomu, že 
soutěž je hlasovací, uvedla, že jakmile 
bude vypsáno hlasování dovolí si požádat 
o podporu hlasováním, neboť od počtu 
hlasů se odvíjí i finanční příspěvek, který 
lze v soutěži získat. Zastupitelstvo vzalo 
informaci na vědomí.  
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Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 9. 6. 2022

Přítomni: Ing.  Josef Paďour, Ing.  Jana 
Trejtnarová, Josef Vágner, Matouš 
Paďour, DiS., Petra Zářecká, Roman 
Vagner, Daniela Bolečková, Ing. Jan Poká-
lený, Alena Foglová

Omluveni: Ing.  Roman Rusz, Bc. Marta 
Gregušová, DiS.

* Dotační programy městyse Kunvald.

Starosta městyse uvedl, že žádosti 
posoudila hodnotitelská komise a před-
kládá zastupitelstvu návrh na rozdělení 
finančních prostředků určených v rozpočtu 
městyse na pokrytí programových dotací 
městyse Kunvald. Zastupitelstvo mělo 
možnost se seznámit se zápisem z jednání 
hodnotící komise č. 02/2022 v předstihu, 
neboť byl zaslán společně s podklady k jed-
nání zastupitelstva.

a) Program č. 1 – Podpora činnosti 
a práce s dětmi a mládeží v městysi Kun-
vald – do tohoto programu bylo doručeno 
na Úřad městyse celkem 7 žádostí.

Celkový objem finančních prostředků 
vyčleněných v rozpočtu pro tento program 
činí 100.000,- Kč.
Žadatelé:
• TAJV, z.s. Poděbrady - kritéria pro hod-

nocení byla splněna, požadovaná výše 
dotace 10.000,- Kč, doporučená výše 
dotace 10.000,- Kč.

• Český zahrádkářský svaz, MO Kunvald 
-  kritéria pro hodnocení byla splněna, 
požadovaná výše dotace 15.000,- Kč, 
doporučená výše dotace 15.000,- Kč. 

• ŠO Kunvaldské a.s. - kritéria pro hod-
nocení byla splněna, požadovaná výše 
dotace 15.000,- Kč, doporučená výše 
dotace 15.000,- Kč.

• Pionýr, z. s., Pionýrská skupina Kunvald 
- kritéria pro hodnocení byla splněna, 
požadovaná výše dotace 10.000,- Kč, 
doporučená výše dotace 10.000,- Kč.

• Myslivecký spolek Kunvald, z.s. - krité-
ria pro hodnocení byla splněna, požado-
vaná výše dotace 15.000,- Kč, doporu-
čená výše dotace 15.000,- Kč.

• TJ Sokol Kunvald – kritéria pro hodnocení 
byla splněna, požadovaná výše dotace 

10.000,- Kč, doporučená výše dotace 
10.000,- Kč

• SDH Kunvald – kritéria pro hodnocení 
byla splněna, požadovaná výše dotace 
15.000,- Kč, doporučená výše dotace – 
15.000,- Kč

Starosta uvedl, že částka požado-
vaná v jednotlivých žádostech činí celkem 
90.000,- Kč a vzhledem k výši alokace pro-
středků určených pro tento program je 
možné vyhovět všem žadatelům v plné výši. 

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní pro) návrh hodnotící 
komise a vyplacení dotačních prostředků 
jednotlivým organizacím a spolkům dle 
doporučené výše dotace.

b) Program č. 2 – Podpora a rozvoj 
spolkové činnosti v městysi Kunvald – do 
tohoto programu bylo doručeno na úřad 
městyse Kunvald celkem 7 žádostí.

Celkový objem finančních prostředků 
vyčleněných v rozpočtu pro tento program 
činí 100.000,- Kč.
Žadatelé:
• ČSS, z.s., Sportovně střelecký klub Kun-

vald - kritéria pro hodnocení byla splněna, 
požadovaná výše dotace 10.000,- Kč, 
doporučená výše dotace 10.000,- Kč

• Český zahrádkářský svaz, MO Kunvald 
-  kritéria pro hodnocení byla splněna, 
požadovaná výše dotace 10.000,- Kč, 
doporučená výše dotace 10.000,- Kč.

• ŠO Kunvaldské a.s. - kritéria pro hod-
nocení byla splněna, požadovaná výše 
dotace 10.000,- Kč, doporučená výše 
dotace 10.000,- Kč.

• Pionýr, z. s., Pionýrská skupina Kunvald 
- kritéria pro hodnocení byla splněna, 
požadovaná výše dotace 8.000,- Kč, 
doporučená výše dotace 8.000,- Kč.

• Myslivecký spolek Kunvald, z.s. - krité-
ria pro hodnocení byla splněna, požado-
vaná výše dotace 10.000,- Kč, doporu-
čená výše dotace 10.000,- Kč.

• Tělocvičná jednota Sokol Kunvald, p.s. 
- kritéria pro hodnocení byla splněna, 
požadovaná výše dotace 10.000,- Kč, 
doporučená výše dotace 10.000,- Kč.

• SDH Kunvald - kritéria pro hodnocení 
byla splněna, požadovaná výše dotace 
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10.000,- Kč, doporučená výše dotace 
10.000,- Kč.

Starosta uvedl, že částka požado-
vaná v jednotlivých žádostech činí celkem 
68.000,- Kč a vzhledem k výši alokace pro-
středků určených pro tento program je 
možné vyhovět všem žadatelům v plné výši. 

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní pro) návrh hodnotící 
komise a vyplacení dotačních prostředků 
jednotlivým organizacím a spolkům dle 
doporučené výše dotace.

c) Program č. 3 – Podpora poskytování 
sociálních služeb občanům městyse Kun-
vald – do tohoto programu byly doručeny 
na Úřad městyse Kunvald celkem 3 žádosti.

Celkový objem finančních prostředků 
vyčleněných v rozpočtu pro tento program 
činí 40.000,- Kč.
Žadatelé:
• Domov důchodců v Ústí nad Orlicí, p.o. 

- kritéria pro hodnocení byla splněna, 
požadovaná výše dotace 10.000,- Kč, 
doporučená výše dotace 10.000,- Kč.

• Oblastní charita Ústí nad Orlicí, pobočka 
Letohrad - kritéria pro hodnocení byla 
splněna, požadovaná výše dotace 
10.000,- Kč, doporučená výše dotace 
10.000,- Kč.

• Audiohelp, z.s. Plzeň, pobočka Ústí nad 
Orlicí - kritéria pro hodnocení byla spl-
něna, požadovaná výše dotace 17.000,- 
Kč, doporučená výše dotace 15.000,-Kč 

Starosta uvedl, že částka požado-
vaná v jednotlivých žádostech činí celkem 
35.000,- Kč, vzhledem k výši alokace 
finančních prostředků v tomto programu 
komise navrhla vyhovět všem žadatelům 
s tím, že společnosti Audiohelp, z.s. bude 
poskytnuto pouze 15.000,-Kč – tedy maxi-
mální možná stanovená výše dotace pro 
jednotlivou žádost.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní pro) návrh hodnotící 
komise a vyplacení dotačních prostředků 
jednotlivým organizacím a spolkům dle 
doporučené výše dotace.

* Opravy komunikací.

Starosta uvedl, že na základě roz-
hodnutí z předchozího zasedání zastu-
pitelstva byly osloveny další 2 firmy 
k zaslání cenové nabídky na vybrané 
úseky komunikací navržené k opravám 

v letošním roce. Nabídky zaslaly firmy  
Strabag, a.s., J.D. Dlouhý, a DS Delta, a.s.:

Starosta uvedl, že mimo jedné cesty 
na všechny ostatní úseky podala nejnižší 
nabídky firma J.D. Dlouhý, ale vzhledem 
k tomu, že rozdíl je minimální (4.000,-Kč) 
a poptávka byla zaslána jako celek, doporu-
čuje oslovit tuto firmu k uzavření smluv na 
opravy komunikací.

Paní Daniela Bolečková se dotázala, zda 
byl součástí nabídky i dotaz na termín zho-
tovení. Starosta odpověděl, že tento dotaz 
součástí poptávky nebyl, ale se všemi 
zástupci poptávaných firem hovořil a po 
rozhodnutí zastupitelstva bude se zhotovi-
telskou firmou jednat o nástupu v co nej-
kratší době.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní pro) uzavření smlouvy 
na opravy dotčených komunikací s firmou 
J.D. Dlouhý, s.r.o. v souladu s cenovou 
nabídkou této firmy.

* Žádost o zvláštní užívání komunikace 
pro společnost VaK, a.s. Jablonné nad 
Orlicí

Starosta uvedl, že společnost VaK, a.s. 
Jablonné nad Orlicí žádá městys Kunvald 
jako příslušný správní orgán o rozhodnutí 
o zvláštní užívání silnice a místní komuni-
kace za kostelem, poz. parcela č. 7233, k.ú. 
Kunvald za účelem umístění inženýrských 
sítí pro připravované stavební parcely, a to 
výstavbu vodovodního řádu a splaškové 
kanalizace pro připojení stavebních parcel 
v lokalitě za Štumpfovými.

Strabag, a.s. DS Delta, a.s. J.D. Dlouhý

Kunvald - Končiny - 7269

345.975,30 Kč 366.012,90 Kč 324.630,90 Kč

U hřiště k Salaši

162.242,85 Kč 177.701,81 Kč 166.786,40 Kč

Kunvald – 3303

348.812,75 Kč 380.551,05 Kč 336.667,38 Kč

Kunvald-7327

320.498,75 Kč 366.067,35 Kč 303.649,50 Kč

Kunvald 3335/1-3330

110.896,50 Kč 125.089,80 Kč 104.798,10 Kč
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Zastupitelstvo po krátkém projednání 
odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní pro) 
zvláštní užívání silnice a místní komunikace 
– poz. p. č. 7233 za účelem umístění inže-
nýrských sítí.

* Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení 
služebnosti

Zastupitelstvo se seznámilo s návrhem 
textu Smlouvy o smlouvě budoucí o zří-
zení služebnosti mezi společností VaK, a.s. 
Jablonné nad Orlicí a Městysem Kunvald 
– předmětem smlouvy je budoucí zřízení 
služebnosti pro stavbu vodovodního řadu 
v osadě Bubnov.

Starosta a Jana Trejtnarová připo-
mněli, že se jedná o výstavbu vodovodu 
požadovaného občany Bubnova, kteří jsou 
závislí doposud pouze na svých studnách 
a v uplynulých suchých letech měli s vodou 
problémy. Záležitost se řeší již více než dva 
roky, nyní se tedy jedná o další krok.

Pan Josef Vágner se dotázal, zda bude 
připojena i probíhající novostavba. Starosta 
odpověděl, že dle je ho informací chtějí sta-
vebníci co nejdříve bydlet a budou řešit 
vodu tedy vrtem.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 9 hlasy 
(všichni přítomní pro) uzavření Smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení služebnosti 
č. SBSL/04/202- 9/ Ha mezi společností 
VaK, a.s. Jablonné nad Orlicí a městysem 
Kunvald pro výstavbu vodovodního řadu na 
Bubnově.

* Cykloturistické propojení Žamberk – 
Kunvald – Rokytnice v Orl. horách.

Starosta uvedl, že vzhledem k mož-
nosti získat finanční prostředky z dotač-
ního programu Česko- polského příhra-
ničí se opět DSO Orlicko vrátil k mož-
nost řešení opravy cykloturistického  
a komunikačního propojení mezi Žam-
berkem, Kunvaldem a Rokytnicí v Orlic-
kých horách. Díky tomuto programu bude 
možné opravit podstatnou část komu-
nikace sloužící k přístupu k pozemkům 
mnoha vlastníků. Tato komunikace je 
v současné době ve velmi špatném tech-
nickém stavu.

Zastupitelé měli možnost se sezná-
mit návrhem textu Smlouvy o poskytnutí 
investičního příspěvku mezi DSO Orlicko 
a městysem Kunvald na částečnou úhradu 
nákladů ve výši 124.449,-Kč souvisejících 

se zpracováním aktualizace projektové 
dokumentace k územnímu řízení, doku-
mentace ke stavebnímu povolení, vydání 
stavebního povolení, podání žádosti 
o dotační podporu a zpracování dokumen-
tace k provedení stavby a souvisejících 
dokumentů.

Jana Trejtnarová připomněla, že mj. 
městys Kunvald má v lokalitě „U Fran-
tiška“ lesní pozemky, které jsou velmi 
špatně přístupné.

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání odsouhlasilo 9 hlasy (všichni pří-
tomní pro) návrh textu Smlouvy o poskyt-
nutí investičního příspěvku na akci Cyklo-
turistické propojení Žamberk – Rokytnice 
v Orlických horách – dokumentace k územ-
nímu řízení, pro stavební povolení včetně 
inženýrské činnosti pro vydání územního 
rozhodnutí a stavebního povolení, podání 
žádosti o dotaci a zpracování dokumentace 
provedení stavby – II. etapa a pověřilo sta-
rostu jejím podpisem.

* Žádosti slečny Šlesingrové - Salaš.

Zastupitelstvo se vrátilo k žádostem 
slečny Šlesingrové, které projednávalo již 
na minulém zasedání. Vzhledem k tomu, 
že nebyly známy všechny skutečnosti 
související se žádostmi seznámil starosta 
s doplňujícími informacemi k žádostem. 

a) Kamerový systém – nejedná se 
pouze o pořízení a instalaci, je nutno vyře-
šit otázky - kdo bude uchovávat záznamy, 
jakým způsobem, po jakou dobu, kdo 
se o to bude starat a bude mít odpověd-
nost, co se se záznamy bude dělat. Sta-
rosta uvedl, že kamerové systémy se insta-
lují především k ochraně majetku, ale zde 
doposud nebyl žádný takový problém.

b) Dětské hrací prvky – v případě insta-
lace by opět bylo nutné vypracovat doda-
tek ke smlouvě, kde bude stanovena přesná 
specifikace povinností, odpovědnost by 
byla na provozovateli pohostinství (pro-
hlídky, revize, atd.).

Jana Trejtnarová uvedla, že nejsou známy 
body, na kterých by kamery měly být umís-
těny a není zde instalována elektroinstalace, 
s instalací kamer nesouhlasí. Roman Vagner 
uvedl, že v případě instalace ve venkovních 
prostorách může nastat kolize se zákonem 
o ochraně osobních údajů.

Starosta dále uvedl, že nemáme 
v současné době žádné doplňující infor-
mace od slečny Šlesingrové, proto dopo-
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Další zasedání Zastupitelstva Městyse Kunvald proběhne ve čtvrtek 
dne 14. července 2022  

od 19 hod v sokolovně Kunvald.

ručuje, aby zastupitelstvo vzalo žádosti 
opět na vědomí.

Po dalším krátkém projednání vzalo 
zastupitelstvo žádosti slečny Šlesingrové 
a doplňující informace k problematice na 
vědomí.

* Žádost manželů Vrbových.
Zastupitelé se vrátili k žádosti manželů 

Vrbových o přeložení veřejně přístupné 
účelové komunikace ve vlastnictví městyse 
vedoucí těsně kolem jejich nemovitosti. 

V této záležitosti byly zjištěny další 
doplňující informace. Směna pozemků je 
možná, jedná se o dohodu dvou stran.  Při 
realizaci přeložky by však bylo nutné, aby 
pozemek, který nabízejí ke směně Vrbovi 
byl odňat ze ZPF a byl vložen do katastru 
nemovitostí jako ostatní plocha – ostatní 
komunikace. Bylo by tedy nutno dodr-
žet následující postup – provést změnu 
druhu pozemku, odnětí ze ZPF, a poté 
vlastní stavbu. Vlastní stavba dle zákona 
– projektová dokumentace se všemi nále-
žitostmi a vyjádřeními – mimo jiné i Poli-
cie ČR, stavební povolení a poté realizace. 
Kromě finančních nákladů to znamená delší 
časový úsek. S manželi Vrbovými byly tyto 
skutečnosti projednány, bude snaha získat 
alespoň nějaký finanční odhad nákladů rea-
lizace, případně nalézt jiné řešení.

Zastupitelstvo vzalo žádost a sdělené 
informace na vědomí.

* Smlouva o zřízení věcného břemene – 
služebnosti ČEZ Distribuce, a.s.

Starosta městys uvedl, že se jedná 
o smlouvu pro kabelové vedení NN pro při-

pojení stavby RD na p. p. č. 381/8. Smlouvu 
o smlouvě budoucí v této záležitosti schvá-
lilo zastupitelstvo v srpnu 2021. 

Zastupitelstvo po krátkém projednání 
odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní pro) 
návrh textu Smlouvy o zřízení věcného bře-
mene – služebnosti č. IV-12-2022301/VB/1 
Kunvald, par. č. 381/8 kNN mezi Městysem 
Kunvald a společností ČEZ Distribuce, a.s. 
a pověřilo starostu jejím podpisem.

* Žádost o povolení zvláštního užívání 
komunikace – p. Roškotová

Starosta seznámil zastupitelstvo se 
žádostí paní Adriany Roškotové o povolení 
se zvláštním užíváním komunikace – poz. 
parcela č. 3262/1, k. ú. Kunvald ve vlast-
nictví městyse Kunvald pro uložení kanali-
začního potrubí o septiku a biofiltru k zasa-
kovacím drénům sloužícím k přestavbě sto-
doly u čp. 44 na rodinný dům.

Zastupitelstvo po krátkém projednání 
odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní pro) 
žádost paní Adriany Roškotové.  

* Různé
a) Opravy Horského potoka – starosta 

informoval zastupitelstvo o zahájení prací. 
Lesy ČR předaly staveniště za účelem 
provedení údržbových prací na Horském 
potoce. Stavbu bude provádět firma Michal 
Rohun, Brandýs nad Orlicí.

b) Ukončení pracovního poměru 
zaměstnance údržby majetku – starosta 
informoval o výpovědi na žádost zaměst-
nance. Pracovní poměr končí k 31. 7. 
2022. Dále sdělil, že se podařilo se zajistit 
na dohodu brigádníka, který nastoupí bez-
prostředně po uzavření smlouvy.

Podpora cestovního ruchu je pro Sdru-
žení obcí Orlicko, které letos oslaví  30. 
výročí svého založení, jednou z jeho hlav-
ních činností a strategických priorit. Výcho-
diskem k aktivitám podpory cestovního 
ruchu je jednak tradice cestovního ruchu 
v Orlických horách a Králickém Sněžníku, 
ale též vnímání zodpovědnosti obcí a měst 

za provádění regionálního marketingu ces-
tovního ruchu a za realizace neziskové 
infrastruktury cestovního ruchu. 

Právě marketing cestovního ruchu 
byl v počátečních letech existence Orlicka 
jednou z jeho hlavních činností. Orlicko 
vydávalo řadu regionálních propagačních 

Sdružení obcí Orlicko aktivně podporuje rozvoj ekonomiky cestovního ruchu
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materiálů, provozovalo regionální webové 
stránky, provozovalo a podporovalo čin-
nost turistických informačních středi-
sek a zúčastňovalo se veletrhů cestov-
ního ruchu. Časem však vznikla potřeba 
řešit regionální marketing v rámci specia-
lizované organizace a tak se Orlicko stalo 
jedním se spoluzakladatelů Destinační spo-
lečnosti Orlické hory a Podorlicko, která 
většinu marketingových aktivit od Orlicka 
následně převzala.

V současné době Orlicko realizuje 
marketing jen ve výjimečných případech. 
Orlicko je vlastníkem regionálního infor-
mačního centra na Červenovodském sedle 
a každoročně finančně podporuje činnost 
TIC na Pastvinské přehradě. V roce 2022 
pak vydalo Orlicko společně s polským 
partnerem okresem Kladsko reprezen-
tativní publikaci Orlicko-Kladské pomezí 
z ptačí perspektivy. 

Orlicko je velmi aktivní v realizaci nezis-
kové infrastruktury cestovního ruchu. Již 
na přelomu tisíciletí jsme v regionu vyzna-
čili více jak 400 km cykloturistických 
tras, které jsou v současnosti udržovány   
Klubem českých turistů. Orlicko je také 
velkým investorem cyklostezek v regionu, 
které prioritně slouží k bezpečné dopravě 
do práce a do škol, ale také jsou hojně vyu-
žívány cykloturisty. 

Velkou investicí Orlicka při podpoře 
cestovního ruchu bylo v roce 2021 vybu-
dování Singltreku Suchák na Červenovod-
ském sedle, který nabízí síť 20 km jedno-
směrných terénních cyklotras. Ruku v ruce 
s tím byly podstatně rozšířeny parkoviště, 

které jsou potřebné i v zimním období pro 
milovníky běžek.

Od roku 2000 je Orlicko regionálním 
fenoménem v podpoře lyžařské běžecké 
turistiky, a to zejména nabídkou desítek kilo-
metrů strojově upravovaných lyžařských 
stop v území Bukové hory a Suchého vrchu, 
včetně zázemí na Červenovodském sedle 
s rychlým občerstvením a sociálním záze-
mím. Orlicko v roce 2021 zakoupilo novou 
rolbu na úpravu stop za 4,3 mil. Kč, která 
nahradila více jak dvě desítky let starou. 

Orlicko také stojí za nabídkou stro-
jově upravovaných stop na Dolní Moravě 
a na Jeřábu, když bylo nositelem projektu, 
v rámci kterého byly v roce 2014 zakou-
peny rolby na úpravu stop v těchto oblas-
tech. Vlastní úpravu stop zajišťují obce Čer-
vená Voda a Dolní Morava.

Nesmím zapomenout na projekt „Malé 
památky Orlicka“, který sice není přímou 
realizací infrastruktury cestovního ruchu, 
ale díky opravám více jak 120 malých 
památek, například křížků, soch svatých, 
kapliček atd. většinou mezi dvěma obcemi, 
přispíváme k posílení přitažlivosti našeho 
krásného regionu. Těžko by se někdo jiný 
o ně staral, když nejsou například upro-
střed návsi.  

Věřím, že Orlicko je a bude oblíbeným 
návštěvnickým místem, a to nejen o blí-
žících se dovolených. Všem občanům 
našeho krásného regionu Orlicka a Podor-
licka přeji krásné dovolené a pevné zdraví. 
Važme si místa, kde žijeme. Je u nás 
prostě nádherně.

Petr Fiala, předseda Sdružení obcí Orlicko

Čím žije naše kunvaldská škola...

Konec školního roku je tu, máme před sebou vytoužené prázdniny. 
Tento rok byl specifický svou nároč-

ností, protože následoval po roku covi-
dovém. Děti, ale i rodiče, si museli znovu 
zvykat na školní režim. Pro některé to bylo 
lehké, některým dalo práci zvyknout si, že 
nejsou doma v obývacím pokoji, ale ve 
škole. i výsledky, kterých děti dosáhly, jsou 
tímto faktem poznamenány. Proto bych se 
chtěla obrátit na rodiče, aby své ratolesti 

spíše podpořili a dodali jim odvahu do dal-
šího školního roku, který bude sice stejně 
náročný, ale určitě o poznání příjemnější 
(tedy alespoň doufám). Za ten letošní velice 
děkuji všem, kteří se na jeho průběhu podí-
leli a „přispěli svou troškou do mlýna“.

Prázdniny jsou pro děti zaslouženou 
odměnou. Je důležité, aby proběhly v klidu 
a v pohodě. a to záleží hlavně na nás, na 
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rodičích. Musíme děti naučit, co smějí 
a nesmějí, kde jsou hranice a že se hra-
nice nepřekračují. Ve škole jsou děti pou-
čeny o nebezpečích, která jim potenciálně 
hrozí, ale jedině rodič, tedy člověk nejbližší, 
jim tyto zásady může vštípit pevněji než celý 
zástup učitelů. 

Přeji všem krásné a příjemné léto 
a doufám, že se v září ve zdraví všichni 
sejdeme. 

K. Kodytková, ředitelka školy

Co nového ve školní družině.
Ať čas utíká trochu pomaleji, když 

právě teď začínají prázdniny, přejí si malí 
i velcí školáci. 

Nám to ve školní družině letí jako o závod 
i během školního roku. 

Naposledy jsme létali o čarodějnicích, 
a to letos už po dvacáté. Čarodějnice a čaro-
dějové měli za úkol si přinést nějakou obří 
pomůcku a představit ji všem ostatním. Byli 
náležitě odměněni a program pokračoval 
tancem, zkouškou paměti, létáním na koštěti 
po zahradě a během v sedmimílových botách. 
My, staré čarodějky, jsme velmi obdivovaly 
pestré obleky mladé čarodějnické drobotiny 
a jejich herecké výkony.

Mezi další krásné, pravidelné akce patří 
Den dětí a s ním spojená hra stopovaná. Jako 
indiáni jsme se vypravili přes Stežka do Bet-
léma, kde na nás čekaly dvě indiánky. Nau-
čily nás indiánský pozdrav, darovaly každému 
lapač zlých snů a potřebovaly pomoci s hle-
dáním pokladu. a to my rádi, i když byl velmi 
dobře ukrytý. Po chvíli už se celým Modli-
vým dolem nesla vůně špekáčků a opečených 
rohlíků. Dojedli jsme, zahladili stopy a vyšli 
směrem ke škole, kde už na nás čekali rodiče. 
Moc děkujeme našim stálým společnicím, 
Věře Kavkové a Darině Jedličkové, které opět 
dětem připravily vskutku nevšední zážitky.

No a do třetice všeho dobrého máme ve 
družině s blížícím se koncem školního roku 
spojené letní soutěžení. Zařadila jsem ho už 
před 15 lety, abych dětem zpříjemnila měsíc 
červen a k disciplínám venku postupně při-
byly další do třídy. Jedná se například o hod 
míčky do obručí, chůze po kulatině na dět-
ském hřišti, běh po schodech, skákání přes 
švihadlo, hod na pyramidu, pinkání molitano-
vým míčkem, překážková dráha, žabí skoky, 
tři kroky s rozběhem atd. Uvnitř zase navlé-
káme korálky, zavazujeme mašličky, přená-
šíme kuličky na lžíci, určujeme hodiny, zapí-
náme košile a píšeme seznam věcí, které 
jsme si prohlíželi. Řeklo by se běžný pohyb 
a obyčejná zručnost prstů, ale v dnešním 
světě mobilů a počítačů to začíná být pro-

blém. Důležité je ale nebát se, vyzkoušet si 
a trochu i zabojovat při prvním neúspěchu. 
Kdo chce, ten to zvládne a nemusí být všichni 
první, říkáme si. Hlavní je se pobavit, zasmát 
se a užít si společný okamžik.

Ať nám tedy prázdniny poskytnou spoustu 
zážitků s kamarády, rodiči a prarodiči. a v září, 
až se ve družině znovu potkáme, ať si máme 
co vyprávět. 

Krásné a dlouhé prázdniny Vám přeje 
Irena Vagnerová, vychovatelka ŠD.

Panu učiteli s láskou...
Vím, že by těchto pár vět patřilo spíše do 

společenské rubriky, ale celý profesní život 
pana učitele Jaroslava Dvorského patřil kun-
valdské škole a jejím dětem, a tak myslím, že 
právě sem ty věty patří. 

Když jsem se dozvěděla tu smutnou 
novinu o jeho odchodu a měla bych nějak 
vyjádřit své díky a věnování, řekla bych „panu 
učiteli s láskou“. Není to originální, snad 
však nevadí, že jsem si půjčila titul moc dob-
rého filmu z roku 1967 v originále znějící „To 
Sir, with Love“, protože vystihuje snad zcela 
přesně pocity mnohých z nás.

Mnoho generací kunvaldských a bartošo-
vických dětí mělo to štěstí mít a potkat tak 
skvělého učitele, člověka nejen mnoha schop-
ností, dovedností a rozsáhlých znalostí – člo-
věka vskutku renesančního, ale také člověka 
s vynikajícími lidskými vlastnostmi.

Nemusel se snad potýkat s takovými pro-
blémy jako pan učitel ve výše uvedeném filmu, 
i když jsme všichni byli určitě občas rošťáci, 
ale to, co v dětech zanechal, je stejné a lepší. 

Nikdy jsem na jeho hodiny matematiky 
nezapomněla a nedala na ně dopustit ani při 
dalších studiích vždycky, když šlo o matema-
tiku či chemii. Byl tam poctivý základ, bez kte-
rého nelze úspěšně pokračovat nejen na stu-
diích, poctivý základ, na kterém bylo možno 
stavět – i v životě. 

Tak tedy – vzpomínka a velké díky pro 
Pana učitele – s úctou a láskou.

Jana Trejtnarová

První pomoc ve školní družině.
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Masarykova základní škola a mateřská škola Kunvald, okres Ústí nad Orlicí 
vyhlašuje výběrové řízení na pozici vedoucí jídelny

nástup dle dohody, nejdéle od 12/2022
Požadujeme: středoškolské vzdělání ukončené maturitou,  

znalost práce na PC, řidičský průkaz sk. B
organizační schopnosti

Životopis zasílejte na: skola@zskunvald.cz, nejdéle do 12. 8. 2022 
Podrobné informace na webu školy: www.zskunvald.cz  

nebo na telefonu: 736 404 815

Stále se něco děje...!

Z Pohádky do pohádky
V sobotu 30. 4. 22 jsme připravili po 

covidové odmlce v Kunvaldě již 24. ročník 
pochodu pro malé i velké Z POHÁDKY DO 
POHÁDKY. Počasí bylo příjemné, na startu 
se sešlo 214 dětí a více jak 200 dospě-
lých. Na trati dlouhé 5 km čekaly pohád-
kové bytosti, děti s nimi plnily různé úkoly 
a dostávaly za to odměny. Utrmácení dora-
zili všichni zdárně co cíle na Salaši, kde na 
ně čekal ještě diplom.

Děkuji moc dětem i dospělým, kteří 
se do příprav zapojili a s pochodem nám 
pomáhali. Děkujeme také za „azyl“ na 
Salaši a vstřícnost naší základní školy. Nej-
větší odměnou pro nás všechny byly roze-
smáté dětské tvářičky.

Mirka Celerová

Pochod Mufloní stopou
Dne 8. 5. 2022 jsme opět v tradičním 

termínu uspořádali už 38. ročník našeho 
Kunvaldského pochodu Mufloní stopou. 
Sluníčko nás objalo svými žlutými paprsky 
a blankytně modrá obloha účastníky dopro-
vázela celý den. Na startu se sešlo 668 
natěšených turistů i cyklistů. Opět bylo 
nachystáno občerstvení - steaky, zlatavý 
mok a palačinky.

Loni jsme byli kvůli covidu limitováni 
různými opatřeními. Trasy byly vedené po 
značených turistických cestách, tudíž bohu-
žel většinou po asfaltových komunikacích.

Letos se nám podařilo vymyslet i 7 km 
po lesních a travnatých pěšinách. Po sil-
nici se šlo minimálně až na pětadvacítku. 
Jak všichni víme Zemská brána byla uza-
vřená z bezpečnostních důvodů ubourávání 

Z Pohádky do pohádky
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skály. A v Klášterci byla rozkopaná panelka, 
tak jsme putování odklonili na druhou 
stranu, tedy nad Bartošovice. Trasy nebyly 
vhodné pro kočárky, ale přesto se našlo pár 
odvážlivců. Klobouk dolů před nimi.

Cyklisté vyšlapali kopec Zmrz-
lík a v Bartošovicích přejeli na polskou 
stranu. Za přechodem odbočili vpravo na 
Mezilesí, Bobošov, Mladkov, České Petro-
vice, Klášterec a cílový Kunvald.

Podle Vašich usměvavých tvářích se 
akce vydařila. Obnovené kontroly byly 
také spokojené. 

Děkujeme Vám za účast a těšíme se za 
rok na viděnou. a až potkáte strom vzpo-
meňte na jedno čínské přísloví: „Nezáleží, jak 
se strom vysoko tyčí, když listy opadají, vždy 
se vrátí ke kořenům.“ Vraťte se proto k nám 
8. 5. 2023 do našeho zeleného Kunvaldu. 

Za Sokoly Alena Foglová

Orlický pohár 
Ve čtvrtek 2. června 2022 se v areálu 

Kunvaldské a.s. konal 11. ročník pře-
hlídky českého strakatého skotu Orlický 
pohár. Zúčastnilo se ho devět chovatelů 
z okresů Rychnov nad Kněžnou a Ústí nad 
Orlicí s třiceti dojnicemi. Souběžně pro-
bíhal také na koupališti doprovodný pro-
gram hlavně pro děti „Zemědělství žije! “, 
který navštívila i naše škola a školka, dále 
v areálu výstava zemědělské techniky, své 
služby nabízeli také výrobci krmiv. Sou-
časně mohli návštěvníci vidět moderní 
automaty CNC v části pérovny. Celkem 
naší bránou prošlo zhruba 700 návštěv-
níků. Ti nejen prohlíželi soutěžící dojnice, 
ale mohli také ochutnat výborné občerst-
vení od Radka Keprty a pochutnat si na 
křápancích z Kameničné. V teplém počasí 

jsme nezapomněli na pitný režim, a tak 
nikdo neodešel hladový či žíznivý.

V rámci přehlídky se soutěžilo o nej-
lepší prvotelku, nejlepší dojnici ve star-
ších kravách, o nejlepší vemeno, nej-
lepší kolekci zvířat a šampionku výstavy. 
Naše společnost získala 1. místo v sou-
těži o nejlepší vemeno a 3. místo v kate-
gorii prvotelek.

Akce byla velmi náročná na přípravu, 
vlastní organizaci i přípravy zvířat. Moc 
děkujeme všem, kteří se na ní podíleli 
a pomáhali. Děkujeme také naší základní 
škole za milé předtančení i úřadu městyse 
a hasičům za výpomoc. Podle ohlasů, 
které máme, se návštěvníkům u nás 
v Kunvaldě moc líbilo.

Za Kunvaldskou a.s. Mirka Celerová

Hasiči a sokolové
Dne 4. června 2022 oslavili kunvaldští 

hasiči společně se sokoly 140leté výročí 
založení Hasičsko-tělocvičné jednoty Sokol 
Kunvald a 100leté výročí otevření kunvald-
ské sokolovny.

Této akce se kromě představitelů obou 
spolků zúčastnili taktéž vážení hosté – sta-
rosta Městyse Kunvaldu, Ing. Josef Paďour, 
starosta Sokolské župy Východočeské-Pip-
pichovy a Tělocvičné jednoty Sokol Klášte-
rec nad Orlicí Ing. Jindřich Kalous, zástupci 
Okresního sdružení hasičů Ústí nad Orlicí, 
starosta města Letohradu a předseda Sdru-
žení obcí Orlicko, které poskytlo na oslavy 
dotaci, Petr Fiala a senátor za obvod Ústí 
nad Orlicí, Ing. Petr Šilar, který převzal nad 
celou akcí záštitu.

Za přítomnosti všech zúčastněných 
položili společně starostové obou spolků 
věnec k pomníku padlých válečných 
hrdinů. Poté následoval průvod doprová-

Spokojení pořadatelé na kontrole

Kunvaldská kravička prvotelka



15

zený pochodovou hudbou, v jehož čele byly 
krojovanými a uniformovanými účastníky 
neseny spolkové prapory a státní vlajka.

V průběhu oslav byli zasloužilí členové 
Tělocvičné jednoty Sokol Kunvald vyzna-
menáni bronzovou medailí Karla Pippi-
cha a taktéž starosta kunvaldských hasičů 
převzal od zástupců Okresního sdružení 
hasičů Ústí nad Orlicí medaili Sv. Flori-
ána udělenou celému Sboru dobrovolných 
hasičů Kunvald za dlouholetou práci.

Po zaznění proslovů představitelů 
Sokola, hasičů i hostí se program oslav 
rozdělil do sokolovny a přilehlých prostor 
a do hasičské zbrojnice.

V sokolovně mohli návštěvníci vidět 
na jevišti umístěnou historickou oponu 
s vyobrazením hradu Karlštejna, model 
sokolovny, vyrobený a v roce 1948 pře-
daný řediteli školy kunvaldským občanem 
Oldřichem Jiruchou a v roce 2022 zrestau-
rovaný panem Karlem Tomanem. K vidění 
byla taktéž řada výstavních panelů, ilustrují-
cích minulou i současnou činnost TJ Sokol 
Kunvald. Na dvou televizních obrazov-
kách běžely ve smyčce fotografie z mnoha 
sokolských akcí a veřejnosti byly zpřístup-
něny i netradiční prostory sokolovny, jako 
například sklepy.

Uvnitř sokolovny proběhlo cvičení dětí 
z mateřské školky „Se Sokolem do života“ 
pod vedením učitelek Ludmily Matyášové 
a Věry Rousové, dále děti i dospělí zhlédli 
pohádkové představení loutkového divadla 
„Maminy“ z Jaroměře a ukázku tréninku 
sokolského mládežnického oddílu florba-
listů z Kunvaldu.

Poté byl program přenesen na hřiště 
před sokolovnou, kde se předvedly mažo-
retky z oddílu „Tykadla“ TJ Sokol Ústí nad 
Orlicí, na které navázalo vystoupení žáků 
2. stupně základní školy Kunvald s pásmem 
lidových tanců. Po něm následovalo cvi-

čení kunvaldských sokolek na hudbu sym-
fonické básně Bedřicha Smetany Vltava, 
z cyklu Má vlast. Dále se se svým vystou-
pením „Optimistky“ předvedly sokolky ze 
sousední obce Kameničná. Následovalo 
vystoupení „Parkour show Mirka Odvalila“ 
sportovců organizovaných pod TJ Sokol 
Klášterec nad Orlicí, kteří i přes drobné 
potíže s ozvučením předvedli naprosto 
profesionální výkon, jímž strhli celé obe-
censtvo. Vyvrcholením slavnostního pro-
gramu bylo vystoupení mužských cvičenců 
TJ Sokol Kunvald pod názvem „Muži zase 
spolu“, které bylo stejně jako i ostatní pře-
dešlá vystoupení odměněno bouřlivým 
aplausem přihlížejících diváků.

Po celou dobu průběhu oslav zajišťovali 
organizátoři návštěvníkům bohaté občerst-
vení a na závěr celého dne uspořádali soko-
lové večerní taneční zábavu.

Ohlasy od přítomných diváků byly 
veskrze kladné, a protože i přes občasnou 
nejistotu vyšlo i příjemné počasí, lze jistě 
říci, že tyto oslavy byly důstojnou a zdaři-
lou akcí.

Za TJ Sokol Kunvald Jiří Stuchlík

Noc kostelů na Domku Na Sboru
Letošní celorepublikové akce „Noc kos-

telů“ se uskutečnila v pátek 10. 6. v rámci 
této noci jsou volně přístupné mnohé cír-
kevní objekty, obvykle se v nich konají 
i koncerty či jiné doprovodné programy.

Domek na Sboru byl otevřen 
od 17 do 21 hodin. Večer nám svým 
vystoupením zpříjemnila hudební skupina 
Duo ťuk. Jejich program, který byl na téma 
„Láska“, uvedla bývalá farářka Českobratr-
ské církve evangelické Naďa Běťáková.

Během celého večera navštívilo domek 
asi 30 lidí, což bylo třikrát více než vloni. 
Příští rok se budeme snažit přikládat ještě 
větší počet návštěvníků, aby se toto histo-
ricky významné místo dostalo hlouběji do 
podvědomí našich občanů. 

Vanda Hlaváčková

Duo ťuk – Lucie Luxová a Jaroslav Moravec

Hasiči a sokolové u Pomníku Padlých
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Po ekumenické bohoslužbě, která se 
na Domku konala koncem května a byla 
velmi sváteční, přátelskou a povzbuzu-
jící událostí, byla Noc kostelů další akcí na 
Domku, která se konala ve spolupráci ČCE 
a Městyse Kunvald.

Koncert Dua ťuk (Lucie Luxová a Jaro-
slav Moravec) - jak bylo již výše uvedeno, se 
konal v motlitebně Domku. Kytary a housle 
si, pravda, musely zvyknout na maličko jiné 
teplotní a vlhkostní podmínky, ale oba pro-
tagonisté vše zvládli s umem profesionálů 
a koncert byl opravdu velmi krásný a snad 
se líbil i všem dalším návštěvníkům. Tedy 
snad další kamínek do mozaiky nově se 
obnovující spolupráce mezi ČCE a Městy-
sem Kunvald a oživení Domku, neboť 
„duch“ místa zde určitě je.

 Jana Trejtnarová

Noc kostelů na Domku – paní farářka Naďa Běťáková

Okénko farnosti

ger z farnosti Třebechovice pod Orebem. 
Krásné odpoledne plné četby z Bible, pro-
mluv a hudby rychle uteklo.

Věříme, že se v příštím roce bude eku-
menická bohoslužba opět konat, protože 
sbližování církví je velmi zapotřebí.  

Marta Gregušová

První Svaté přijímání dětí a mše 
na závěr školního roku

Roční příprava některých dětí byla 
v neděli 26. 6. završena Prvním svatým při-
jímáním v kostele v Rybné nad Zdobnicí. 

Ekumenická bohoslužba
V neděli 22. 5. se na Domku na Sboru 

konala Ekumenická bohoslužba – jeden 
z výsledků obnovující se spolupráce ČCE 
Praha a Městysu Kunvald. 

Byl krásný den a kolem Domku bylo 
rušno – příprava laviček k sezení, občer-
stvení nachystané paní Petrou Zářeckou 
a Janou Trejtnarovou. 

Jiná doba si chystala své nástroje 
a kněží se domlouvali na střídání v promlu-
vách. v půl třetí odpoledne začala boho-
služba, které se za Římsko-katolickou 
církev zúčastnil pan farář Suchár z Nera-
tova, pan farář Pawel Nowatkovski z Vam-
berka a za církev ČCE kněz Michael Erdin-

Vejce pro Ukrajinu
V minulém čísle Poledníku jsme Vás 

informovali o konání jarní akce Vejce pro 
Ukrajinu. V rámci ní zdobily děti z Misijního 
klubka syrová vajíčka ukrajinskými barvami 
a pěstovaly obilí, do něhož vajíčka ulo-

žily. Tímto způsobem se děti mohly zapo-
jit kreativním způsobem do pomoci lidem 
zasaženým válkou. Finanční výtěžek z této 
akce byl zaslán na transparentní účet města 
Rokytnice. 

Marta Gregušová



17

v neděli 29. 5. 2022. Takový krátký filmový 
medailon byl natáčen o každém stromu, 
který se dostal do finále soutěže. Malý fil-
mařský štáb s moderátorem panem Vla-
dimírem Kořenem s námi probral scénář, 
krátké vystoupení pana starosty a pak již vše 
bylo na panu Kořenovi. 

Na jiném místě tohoto čísla naleznete 
možnosti, jak jí dát svůj hlas. V této soutěži 
nerozhoduje ani tak jaký je to strom, nebo 
jak se o něj staráte, ale příběh, který zaujme 
velké množství lidí – tedy jinými slovy, roz-
hoduje počet hlasů. Proto Vás prosíme – 
dejte naší Bratrské lípě svůj hlas!

Jana Trejtnarová  

Ekumenická bohoslužba na Domku Na Sboru –  
p. Nowatkowski, p. Erdinger, p. Suchár

Zelený sloupek

Naše Bratrská lípa
Naše Bratrská lípa byla vybrána mezi 

12 finalistů soutěže Strom roku, kterou 
pořádá Nadace Partnerství. 

Proto ve čtvrtek dne 26. 5. 2022 v dopo-
ledních hodinách byl kolem Bratrské lípy 
tak trochu nezvyklý ruch, přišly školní děti, 
zástupci zahrádkářů. Sice s malým zpoždě-
ním, ale přece, dojeli zástupci Nadace Part-
nerství doprovázeni vyslankyní firmy Ondrá-
šovka – minerální voda, která je generálním 
partnerem akce Strom roku.

Přijeli také pánové Valášek a Motl – certi-
fikovaní arboristé, kteří u nás pečují o stromy 
– a nejen ty památné, a čas od času pomo-
hou s vyřešením rizikových těžeb. Během 
čekání na zástupce Nadace vysvětlili dětem, 
proč a jak je třeba o lípu, a nejen o ni, pečo-
vat. Se zástupci Nadace přijel také profesio-
nální fotograf, který lípu fotil ze všech stran 
a úhlů a pak k tomu focení lípy přibral také 
děti a všechny ostatní. Fotografie by měly 
být k dispozici co nejdříve. Na konci srpna 
a začátkem září bude instalována výstava 
fotografií všech stromů – finalistů v prosto-
rách školy nebo sokolovny. 

Děti poté vylosovaly soutěžní číslo Bra-
trské lípě – a to číslo 4. Předvedli jsme také 
historické fotografie lípy, které díky panu 
Režnému a dalším máme.

Další akcí související se zařazením bylo 
natáčení krátkého „šotu“ o Bratrské lípě 

Natáčecí den - s panem Vladimírem Kořenem  
u Bratrské lípy

Děti Liduška Matyášová a Vilém Dlabka 
se, po ukončení přípravy, vydaly se svými 
rodiči k panu faráři Pawlu Nowatkovskému, 
který farnost Rybná nad Zdobnicí spravuje. 

Slavnostní neděli předcházelo několik 
setkání zakončených Svatou zpovědí, ke 
které kandidáti přistoupili den před Prvním 
svatým přijímáním. Při slavnostní boho-
službě zářily nejen bílé šaty dětí, ale i jejich 
úsměvy. Po mši sv. pan farář dětem pobla-
hopřál a předal upomínku na tento slav-
nostní den. 

Jelikož byla tato neděle poslední 
v letošním školním roce, pojal ji pan farář 
i jako poděkování dětí za uplynulý rok.

Marta Gregušová
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Sport

ŠACHY

Konečně po 2 letech, kdy vítězil covid, se odehrála kompletní sezóna 2021/22.

Krajský přebor IIV

Ze základní sestavy družstva odešel J. Vaníček (přestup) a St. Palla (ukončené hosto-
vání z Lanškrouna) a především Gusta Rusz, který takřka 50 let v oddílu patřil k oporám 
nejen hráčské i funkcionářské. Skončilo také hostování hráčů ze Žamberka, a tak byly 
obavy, jak se popasujeme s novou sezónou a udržíme „kraj“. První šachovnici nám 
vystužil J. Buráň, jeden z nejsilnějších hráčů přeboru, na přestup nás posílil V. Matoulek 
z Č. Vody a P. Hejl z Mistrovic a do sestavy se vrátil M. Stůj.

Základním posláním oddělení paliativní a hospicové péče v Albertinu v Žamberku je 
pochopení jedinečnosti každého člověka a úcta k jeho osobnosti. Jsme přesvědčeni, že 
lidský život v jakékoliv podobě je vzácným darem, a proto je třeba si jej vážit a chránit. 
v péči o nevyléčitelně nemocné se snažíme naplnit celou šíři potřeb pro jejich důstojný 
a plnohodnotný život. Usilujeme o naplnění dnů nemocného životem, zároveň však 
respektujeme smrt jako nedílnou a přirozenou součást života.

Co požadujeme od dobrovolníků, když přichází ke našemu pacientovi:

• mluvíme o tom, o čem nemocný mluvit chce a potřebuje
• často mlčíme a jsme pouze přítomni, když nemocný mluvit nemůže či nechce
• někdy ho držíme za ruku, aby se nebál, aby se necítil sám
• někdy čteme, někdy zpíváme, díváme se společně na televizi, jdeme ven na pro-

cházku
• podáváme pití a jídlo, upravíme lůžko, pomůžeme na toaletu
• někdy trávíme noc u lůžka či v doslechu, aby si blízký, který pečuje, mohl odpočinout
• plníme přání umírajícího člověka, pokud jsou v našich silách a možnostech

Od dobrovolníka očekáváme toleranci, vlídnost, laskavost, empatii a trpělivost. Doporu-
čený rozsah 1x týdně 1-2h, dle potřeb pacienta a kapacity dobrovolníka.

Spolupracujeme s Dobrovolnickým centrem Koalice nevládek Pardubicka. Zájemci se 
mohou hlásit prostřednictvím registračního formuláře na webu www.dobrokonep.cz, 
nebo na email dobro@konep.cz, či na telefon 775 551 412.

Děkujeme! 
Za paliativní tým Simona Žabková

HLEDÁME DOBROVOLNÍKY NA ODDĚLENÍ PALIATIVNÍ a HOSPICOVÉ PÉČE
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V novém kalendářním roce jsme odehráli zbývající 4 utkání.

6. kolo 16. 1. 22. Řetůvka - KUNVALD 1,5 : 6,5
Domácí nekompletní a naše převaha s jasnou výhrou, body E. Dvořák, P. Hejl, 

J. Tobiška, St. Štěpán, V. Matoulek, remízy J. Buráň, P. Vymetálek, R. Hodek

7.kolo 30. 1. 22 KUNVALD – Žamberk 4:4
Obě družstva se dobře znají, a tak remíza nebyla překvapením. Výhra St. Štěpán, 

remízy J. Buráň, P. Vymetálek, B. Verdiyan, R. Hodek, E. Dvořák, V. Michalička.

8.kolo 13. 2. 22 Ústí n. Orl. C – KUNVALD 6:2
Vedoucí a postupující Ústí nás výrazně přehrálo, přesto utkání trvalo více než 5 hodin. 

Vyhrál B. Verdiyan, remízy P. Vymetálek a R. Hodek.

9.kolo 27. 2. 22 KUNVALD - Mistrovice 4,5: 3,5
Těsná výhra se nerodila lehce. Výhra R. Hodek, V. Matoulek, remízy J. Buráň, M. Stůj, 

E. Dvořák, St. Krčmář a P. Hejl.
Naše Áčko skončili se 14 body na 6. místě. Postoupilo Ústí C, 2. Česká Třebová, 

3. Moravská Třebová, 4. Žamberk, 5. Svitavy B.

Krajská soutěž východ

Hrála opět 3 naše pětičlenná družstva a vedla si vcelku dobře. Z 10 přihlášených druž-
stev v celkové tabulce se seřadila na 5., 6. a 7. místě.

Soupiska se tvoří tak, aby každý celek měl k dispozici řidiče, a především rozhodčího 
a poměrně výkonnostně vyrovnaný kádr doplněné mladými hráči s max. počtem 2 hráčů 
základní sestavy „Ačka“.

Za B tým odehrál všech 9 utkání T. Bém, 8 P. Hejl a P. Hejkrlík
Za C tým všech 9 utkání M. Mlynář, 7 J. Tobiška, 6 St: Štěpán, R. Rusz a R. Křehký
Za D tým 9 utkání odehrál E. Dvořák a V. Matoulek, 6 J. Venclů a R. Štěpánek

Soutěž vyhrál Žamberk B před Jablonným n. Orl. a Nekoří, 4. Dolní Čermná.
5. naše Céčko, 6. naše Déčko a 7. naše Béčko.

ŠACHY mládeže

Krajské finále mládežnických kategorií se odehrál ve dnech 3. - 5. června na Vysočině 
v Milovech, kam se kvalifikovali i tři hráči našeho oddílu. Hrálo se 3 dny proto, že mladí 
se museli popasovat se zápisem utkání s tempem 40 minut na partii + 30 vteřin za každý 
tah pro každého hráče.

Skvěle si vedla v kategorii dívek D16 Eliška Vágnerová. Získala stříbrnou medaili 
a postup na mistrovství ČR. Od počátku turnaje se držela v popředí a dobrým závěrem si 
udržela 2. místo.

V kategorii H10 si výborně vedl Robin Hájek. Už postup do finále byl jeho velkým úspě-
chem. Šachu se věnuje teprve jeden rok. Po 2 dnech měl z 5 partií 4 body a byl mezi nej-
lepšími na 3. místě. v neděli jej opustilo štěstí. Přesto 6. místo je vynikající.

V kategorii H12 obsadil slušné 14. místo Sebastián Koukol se 3 body ze 7 partií.
Celkem 14 dětí se zapojilo do soutěží v rámci Pardubického kraje.
Úspěšně si vedli i na krajském finále přeboru škol v březnu ve Svitavách.
Krajská soutěž mládeže se konala v Lanškrouně 12. 3. 2002 družstev za účasti  

18 družstev. ŠO k a. s Kunvald a skončil na 5. místě, mladší B tým byl 10.

Za ŠO K. a.s. Kunvald E. Dvořák
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Domek Na Sboru
Vás opět zve k návštěvě:

Městys Kunvald ve spolupráci s ČCE Praha pořádá tradiční, již
IX. Francouzský podvečer

účinkují: Martina Forejtková, David Jandl a hosté  
2. 7. 2022 od 18 hod

Tj Sokol Kunvald
pro Vás připravuje na 10. září 2022 turistický výlet

TŘI VĚŽE - Kozákov - Frýdštejn - Kopanina
Přihlášky přijímá Alena Morávková na telefonu číslo 465 619 160 nebo 728 614 891

Další podrobnosti budou uvedeny na plakátech.
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4.

5.

3.

2.

1. Orlický pohár v Kunvaldské a.s.
2. Z pohádky do pohádky
3. Ekumenická bohoslužba na Domku Na Sboru – skupina Jiná doba a p. faráři
4. Indiánské odpoledne dětí ze školní družiny
5. Děti ze základní školy s manažerkou projektu Strom roku u Bratrské lípy

1.


